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 الملخص

ية لرياضاالرياضة المدرسية في المرحلة الابتدائية وهي احد فروع التربية تطرق البحث الى 

لنشاط سية لالمحور الرئيسي التي تلتف حوله العملية التعليمية لكونها الركيزة الأسا وتعتبر

كية الحرواناته البدنية المدرسي بما تحتويه من أنشطة رياضية تشكل شخصية الفرد وترفع إمك

 ياضةوكذلك تمثل  حجر الزاوية في ر وتطوير استعداداته العقلية والنفسية والاجتماعية

ضة لرياا.وتكمن أهمية البحث هذا في بناء وتطبيق أداة للتعرف على واقع المستويات العليا

ة تربيلمي المع المدرسية في المرحلة الابتدائية في مدارس تربية الديوانية من وجهة نظر

بتدائية الا الرياضية ، وتكمن مشكلة البحث في التعرف على واقع الرياضة المدرسية في المدارس

 ياضةودراسة هذه المشكلة لوضع الحلول والمقترحات التي من شأنها ان تسهم في تطور الر

 .المدرسية ووضع السبل الكفيلة للنهوض بواقعها

 

تربية الديوانية،  المرحلة الابتدائية،  رسيةالرياضة المدالكلمات المفتاحية : 
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Abstract 

The research dealt with school sports in the primary stage, which is one of the 

branches of physical education. It is the main axis that surrounds the educational 

process because it is the cornerstone of the school activity, including the sports 

activities that constitute the personality of the individual and raise his physical and 

motor potential and develop his mental, psychological and social preparations as well 

as it represents the cornerstone in High levels sports. The research significance is to 

build and implement a tool to identify the reality of school sports in the primary stage 

in the schools of education of Diwaniyah from the point of view of the teachers of 

physical education. The research problem is to identify the reality of school sports in 

primary schools and study this problem to develop solutions and proposals that would 

contribute In the development of school sports and ways to improve their reality. 
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